
 

 

Aan het college van B en W van de gemeente Oldebroek. 

 

Betreft: Versterking veiligheid in buurten  

 

Wezep,  26 november 2013 

 

Geacht college, 
 
Veiligheid is onveranderd en terecht een belangrijk aandachtsgebied voor onze lokale 
overheid. Op verschillende wijzen worden we daarbij beleidsmatig betrokken, onder 
andere via de teamplannen en rapportages van de politie en het overleg daarover. En 
natuurlijk is er het directe overleg tusen politie en portefeuillehouder. Daarnaast is 
uiteraard van groot belang dat burgers zelf ook alert zijn op dit onderwerp in hun 
directe leefomgeving, en waar mogelijk zelf actief zijn in het signaleren van onveilige  
situaties of het voorkomen ervan. Ook daar zijn voorbeelden van. En terecht staat in 
de recent door de raad geaccepteerde begroting dat dit een gedeelde 
verantwoordelijkheid is voor gemeente en inwoners. Ook wordt gesteld dat  de 
gemeente erop rekent dat inwoners regels naleven en elkaar erop aanspreken. Ook dit 
steunen wij, het past naadloos in de filosofie van Oldebroek voor mekaar. En er mag 
gewezen worden op projecten als burgernet: daarin zien we op een mooie en 
doeltreffende manier politie en samenleving elkaar helpen bij vermissingen, verdachte 
situaties etc. 
 
Het is mooi en belangrijk als we op dit gebied nog versterking kunnen bereiken. Zeker 
als we daarin de recente criminaliteitscijfers betrekken, waaruit blijkt dat het aantal 
woninginbraken sterk stijgt. Wij denken dat er inderdaad nog een stap te maken is. En 
wel met behulp van whatsapp. We kwamen op de hoogte van een whatsapp-groep 
van burgers, die elkaar op het spoor kunnen zetten van verdachte situaties en/of zulke 
situaties kunnen melden via een groepsapp.  
 
In de gemeente Putten is zo’n groep gestart. Het initiatief is genomen door de website 
112putten. De wijkagenten daar zijn er enthousiast over, en de gemeenteraad steunt 
het initiatief. Via een whatsapp-groep kunnen burgers daar elkaar via berichtjes op hun 
mobiele telefoon op de hoogte houden. Deelnemers kunnen zo inbraken, verdachte 
personen e.d. melden. Ook in Ede bestaat al zo’n groep, en mogelijk nog op andere 
plaatsen. Het project heeft in Putten de naam Buurtveilig gekregen. Via de websites 
van deze gemeenten is meer informatie te verkrijgen.  
 
U begrijpt: wij bepleiten dit instrument ook voor onze gemeente op bruikbaarheid te 
onderzoeken. Daarom leggen wij u de volgende vragen voor. 
 



 

 

 
 

1. Bent u bereid de mogelijkheden en voordelen van zo’n whatsapp-groep voor 
onze gemeente in kaart te brengen?  

2. Als u van oordeel bent dat die voordelen er duidelijk zijn, en er dus van een 
meerwaarde sprake is: wilt u dit initiatief dan ook in onze gemeente in uitvoering 
nemen/geven? 

 
Wij nemen aan dat u vanzelfsprekend de politie hierover consulteert, maar ook kunnen 
klankbordgroepen om advies, participatie of zelfs uitvoering worden gevraagd.   
 
Bij een groepsapp is in beginsel geen politie betrokken, maar deze zal er ongetwijfeld 
graag lid van worden. Directe melding in de woonomgeving werkt veel sneller dan 
wanneer de politie langs de reguliere lijnen moet worden ingeschakeld. Daarin liggen 
ook duidelijke verschillen en voordelen ten opzichte van burgernet: een app is veel 
toegankelijker en je kunt onderling met elkaar communiceren, wat met burgernet niet 
lukt. (Onnodig te zeggen dat dit geen kritiek op burgernet inhoudt, integendeel, het zijn 
verschillende en deels aanvullende instrumenten). Uiteraard maakt nog niet iedereen 
gebruik van de faciliteit whatsapp – dit aantal groeit nog – maar ook bij een beperkte 
groep versterkt het de alertheid.   
 
Graag uw reactie, met daarbij uw antwoord op deze vragen. 
 
Met vriendelijke groet, 

 
mr H.W. (Henk) van Bergeijk 
Fractiesecretaris 


